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Summary

        
From 1979 to 1986 seven patients were studied in whom bezoars had been diagnosed. The history of five patients revealed that they had eaten a fruit called prunus lauricerasus, grown in the east Black Sea region. This is quite different from persimmons which are well-known as an aetiological agent of phytobezoars. Trichobezoars were present in one case, and phytobezoars in five cases. In one case, trichophytobezoar was removed surgically from the stomach. Our five cases were operated on to treat small bowel obstruction. Surgery was performed in all our cases and prunus lauricerasus should be kept in mind as an aetiological factor besides persimmons.


      
        
Zusammenfassung

        
Von 1979 bis 1986 wurden an unserer Klinik sieben Patienten mit der Diagnose eines Bezoars behandelt. Die Anamnese von fünf Patienten ergab, daß diese eine in der östlichen Schwarzmeerregion wachsende Frucht namens „Prunus lauricerasus” gegessen hatten. Trichobezoare waren in einem, Phytobezoare in fünf Fällen zu finden. In einem Fall wurde ein Trichobezoar aus dem Magen des Patienten chirurgisch entfernt. Fünf Patienten wurden wegen einer Dünndarmobstruktion operiert. Alle unsere Fälle wurden chirurgisch behandelt. Interessant ist, daß Prunus lauricerasus ebenso wie die Dattelpflaume als ätiologischer Faktor des Bezoars in Betracht gezogen werden sollten.
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